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V Olomouci dne 25. srpna 2011  

 
Předseda Vlády ČR 

Ministr obrany ČR 

Ministr zdravotnictví ČR 

Ministr dopravy ČR 

 

 

Vážený pane premiére, 

vážení členové vlády, 

 

při vědomí skutečnosti, že mnoho klíčových témat zazní na našem jednání z úst mých 

kolegyň a kolegů, kteří byli určeni jako garanti, nechtěl bych se k nim již vracet. Nicméně i 

Olomoucký kraj trápí změna nastavení rozpočtového určení daní, byť krajům povinnosti 

neubývají, ba naopak. Nelze to tedy označit jinak než jako ryze politické kroky. Stejně 

vedení Olomouckého kraje bohužel vnímá také záměr snížit účelové dotace krajům na 

dofinancování obslužnosti veřejnou železniční dopravou. Zároveň si klademe otázku, proč 

v době, kdy byla schválena tzv. protipovodňová stovka, není významněji naplňována 

Olomoucká výzva. Tou se předchozí vláda přihlásila k podpoře budování 

protipovodňových opatření v ohrožených regionech. 

 

Dovolil bych si však pana předsedu vlády, zástupce ministerstva obrany, zdravotnictví a 

dopravy požádat o reakci na tři konkrétní problematiky. 

 

1. Téma: Problematika redukce vojenských újezdů 

 Určeno: RNDr. Petr Nečas, předseda vlády 

   RNDr. Alexandr Vondra, ministr obrany 

 

V souvislosti s plánovanou redukcí území vojenských újezdů v návaznosti na     tzv. 

Bílou knihu o obraně se tento krok dotkne dvou lokalit v Olomouckém kraji. VVP 

Libavá se má zmenšit o 24,2 % a VVP Dědice o 22,1 %. Zejména bych se zaměřil 
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na možnost ekologických rizik. Z dokumentu nazvaného „Současný stav 

zbytkového znečištění na lokalitách po Sovětské armádě – VVP Libavá“ z roku 

2010 zpracovaného odbornou firmou vyplývají možné kontaminace povrchových a 

podzemních vod a případný výskyt nebezpečných odpadů. Celkem bylo na území 

VVP Libavá hodnoceno 14 takových lokalit, kdy 6 z nich se nachází v území 

předpokládaném k vyčlenění z vojenského újezdu.      

 

Žádost: 

 

Chtěl bych se proto zeptat pana předsedy vlády a ministra obrany, zda v případě 

potvrzení ekologických rizik ponese náklady na jejich odstranění ministerstvo 

obrany a stejně tak náklady na pyrotechnický průzkum? Pokládám tento dotaz 

s vědomí, že v současné době již probíhá jistá komunikace na toto téma mezi 

ministerstvem obrany a vedením Olomouckého kraje. 

 

2. Téma: Problematika JESENICKÉ NEMOCNICE, spol. s.r.o. 

 Určeno: RNDr. Petr Nečas, předseda vlády 

   doc. MUDr. Leoš Heger, CSc., ministr zdravotnictví 

 

Akutní lůžkovou zdravotní péči v okrese Jeseník zajišťuje soukromá obchodní 

společnost JESENICKÁ NEMOCNICE, spol. s.r.o., která se dle sdělení jejich 

zástupců potýká s finančními problémy. Toto zařízení, privatizované v 90. letech  

20. století, požaduje prostřednictvím svého vedení na Olomouckém kraji, aby s ním 

uzavřel tzv. smlouvu o výkonu služeb ve veřejném zájmu. To vedení Olomouckého 

kraje v současné chvíli považuje za nestandardní řešení. Preferujeme uzavření 

individuálních smluv mezi provozovatelem nemocnice a zdravotními pojišťovnami, 

čemuž však brání některé objektivní nedostatky (potřebná legislativa, vnitřní 

předpisy nebo pokyny zdravotních pojišťoven).  

 

Žádost: 

 

Chtěl bych proto požádat pana předsedu vlády a ministra zdravotnictví, aby poskytli 

Olomouckému kraji maximální možnou součinnost při hledání řešení tohoto 

problému. 

 



 3 

3. Téma: Dostavba zbývajícího úseku dálnice D1 

 Určeno: RNDr. Petr Nečas, předseda vlády 

   Mgr. Pavel Dobeš, ministr dopravy 

 

Chtěl bych také apelovat na pana předsedu vlády a ministra dopravy, aby 

přehodnotili výdajový limit pro rozpočet SFDI na rok 2012. Důsledkem Vašeho 

rozhodnutí bylo pozastavení a odsunutí přípravy a realizace téměř všech staveb 

dopravní infrastruktury na území Olomouckého kraje. Zásadní je pro obyvatele 

našeho regionu především co nejrychlejší dokončení dvou zbývajících úseků 

dálnice D1. Jedná se o stavbu 0136 Říkovice – Přerov a stavbu 0137 Přerov – 

Lipník nad Bečvou.  

 

Žádost: 

 

Chtěl bych Vás proto, jménem občanů Olomouckého kraje, požádat o informaci, jak 

bude Vláda ČR v dané věci postupovat a co podnikne proto, aby byl zmíněný úsek 

dokončen co nejdříve. 

 

 

Vážený pane premiére, 

vážení členové vlády, 

 

témata, která Vám zde předkládám, patří v těchto dnech k těm nejzásadnějším, která trápí 

Olomoucký kraj a jeho obyvatele. Chtěl bych Vás proto požádat o reakce na uvedené 

požadavky co nejdříve, abych mohl jejich závěry tlumočit svým kolegům z vedení 

Olomouckého kraje.  

 

S pozdravem a v očekávání Vašeho stanoviska  

 

 

 
 
 
 
 
 
 


